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Consell de Barri de la Barceloneta  

14 de novembre del 2022, 18.30h, al Centre Cívic Barceloneta 

 

ORDRE DEL DIA: 

 

1. Presentació de la proposta de modificacions del Pla d’Usos 

2. Torn obert d’intervencions 

3. Resposta del regidor 

 

 

Torn obert d’intervencions: 

Alguns veïns manifesten que no els interessa la modificació del Pla d’Usos i que hi ha 

altres problemàtiques més urgents a resoldre. 

En general, es veuen amb bons ulls les modificacions proposades. Es creu que cal 

potenciar el comerç petit i de proximitat i que, per exemple, limitar l’obertura de 

supermercats va en aquesta direcció. S’apunta al fet que hi ha supermercats grans que 

venen productes frescos, cosa que suposa una competència directa i desigual amb els 

mercats. Per això es creu que cal donar més suport als paradistes dels mercats. 

Una veïna s’estranya que la gent del barri no vulgui supermercats de grans superfícies i 

creu que és compatible el fet de tenir establiments d’aquest tipus amb potenciar els 

mercats de proximitat. Creu que hi ha gent que no pot anar a comprar sempre al mercat 

per manca de recursos. Una altra veïna, en canvi, opina que no calen més supermercats 

perquè ja n’hi ha suficients.  

Es considera que es podrien incorporar noves restriccions en el Pla d’Usos actual 

justificades en les necessitats de potenciar el comerç de proximitat, lluitar contra 

l’emergència climàtica i generar més espais pels veïns que viuen al barri i menys pels 

turistes.  

Es demana parlar dels horaris dels locals, ja que no es troba convenient que els 

supermercats petits obrin 24 hores provocant molèsties a les nits, tenint en compte que 

el principal producte que venen és l’alcohol. També es demana regular més les terrasses 

de bars, que és un altre tipus d’establiment que genera soroll a les nits.  
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Hi ha veïns que es plantegen que si està prohibit que certs establiments de la mateixa 

tipologia obrin en un radi determinat com pot ser que hi hagi carrers al barri amb 10 

botigues del mateix tipus. Es demana evitar la concentració de certs establiments, com 

ara botigues de carcasses de mòbils o de souvenirs, en zones molt concretes. 

Es creu que el Pla d’Usos hauria d’incloure també les botigues cannàbiques, així com 

les cuines fantasmes i els magatzems/supermercats fantasmes. Tots ells son 

establiments que no interessen i que s’haurien de prohibir o limitar.  

També es pregunten per què els supermercats de menys de 150 metres quadrats no 

estan inclosos en la regulació i si es podrien incorporar d’alguna manera. Sorprèn que 

amb la normativa actual puguin obrir tots els que vulguin sense cap tipus de condició. 

 

Respostes del regidor: 

El regidor comenta que el Pla d’Usos no pot regular horaris, ja que aquests els regula la 

Llei del Comerç. Des de l’Ajuntament es poden regular a dues hores els horaris dels bars 

i restaurants, però en base a molèsties i queixes justificades. 

Explica que el fet que s’instal·lin botigues del mateix tipus una al costat de l’altra no 

està prohibit. No es pot fer, en base a la densitat, en alguns epígrafs en concrets, però 

moltes activitats, com les de botigues de souvenirs o de carcasses de mòbils, no es poden 

regular.  

Sobre les llicències de terrasses, comenta que van a banda del Pla d’Usos i que es tracta 

d’una llicència d’activitats a la via pública que es redacta en base a distàncies.  

Pel que fa a les associacions cannàbiques, assegura que actualment estan prohibides, 

que no es donen noves llicències i hi ha una nova resolució que diu que només es poden 

establir associacions per a la difusió d’informació sobre aquesta temàtica. També 

comenta que s’està mirant de regular les botigues que venen productes relacionats amb 

el cànnabis ja que existeix un buit legal respecte aquesta tipologia. 
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Assegura que ja s’ha aprovat una normativa de ciutat per regular les cuines fantasma 

i els supermercats fantasma. I que en el cas dels supermercats de menys de 150 metres 

quadrats, aquests no es poden regular en el Pla d’Usos.  

 

Propostes recollides en la sessió: 

• Restringir l’horari dels supermercats que obren les 24 hores 

• Regular de manera més estricta les terrasses de bars 

• Incloure en el Pla d’Usos les botigues cannàbiques 

• Incloure en el Pla d’Usos les cuines fantasma i els magatzems/supermercats 

fantasma 

• Incloure els supermercats inferiors a 150 metres quadrats en la regulació 


